

**RESOLUTIONS ADOPTED ON THE REPORTS OF THE JOINT SECOND
AND THIRD COMMITTEE**

**RÉSOLUTIONS ADOPTÉES SUR LES RAPPORTS DE LA COMMISSION MIXTE
DES DEUXIÈME ET TROISIÈME COMMISSIONS**

**203 (III). Application of Finland for
membership in the International
Civil Aviation Organization**

The General Assembly,

Having considered the application regarding the admission of Finland to the International Civil Aviation Organization, transmitted by that organization to the General Assembly in accordance with article II of the agreement between the United Nations and the International Civil Aviation Organization (A/581),

Decides to inform the International Civil Aviation Organization that it has no objection to the admission of Finland to the organization.

*Hundred and sixtieth plenary meeting,
18 November 1948.*

**204 (III). Agreement between the
United Nations and the Inter-
Governmental Maritime Consultative
Organization**

The General Assembly,

Having considered resolution 165 (VII) adopted by the Economic and Social Council on 27 August 1948, and the agreement entered into between the Council and the Preparatory Committee of the Inter-governmental Maritime Consultative Organization,¹

Approves this agreement.

*Hundred and sixtieth plenary meeting,
18 November 1948.*

**205 (III). Agreement between the
United Nations and the Interna-
tional Refugee Organization**

The General Assembly,

Having considered resolution 164 (VII) adopted by the Economic and Social Council on 24 August 1948 and the agreement entered into between

**203 (III). Demande d'admission de la
Finlande à l'Organisation de l'aviation
civile internationale**

L'Assemblée générale,

Ayant examiné la demande d'admission présentée par la Finlande à l'Organisation de l'aviation civile internationale et transmise par cette Organisation à l'Assemblée générale conformément à l'article II de l'accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation de l'aviation civile internationale (A/581),

Décide d'informer l'Organisation de l'aviation civile internationale qu'elle n'a pas d'objection à l'admission de la Finlande à ladite organisation.

*Cent-soixantième séance plénière,
le 18 novembre 1948.*

**204 (III). Accord entre l'Organisation
des Nations Unies et l'Organisation
intergouvernementale consultative
de la navigation maritime**

L'Assemblée générale,

Ayant examiné la résolution 165 (VII) adoptée par le Conseil économique et social le 27 août 1948, ainsi que l'accord qui a été établi entre le Conseil et la Commission préparatoire de l'Organisation intergouvernementale consultative de la navigation maritime¹,

Approuve cet accord.

*Cent-soixantième séance plénière,
le 18 novembre 1948.*

**205 (III). Accord entre l'Organisation
des Nations Unies et l'Organisation
internationale pour les réfugiés**

L'Assemblée générale,

Ayant étudié la résolution 164 (VII) adoptée par le Conseil économique et social le 24 août 1948 et l'accord conclu entre le Conseil éco-

¹ See Resolutions adopted by the Economic and Social Council during its seventh session, page 61.

¹ Voir les Résolutions adoptées par le Conseil économique et social pendant sa septième session, page 61.

the Council and the Preparatory Commission of the International Refugee Organization.¹

Approves this agreement.

*Hundred and sixty-first plenary meeting,
18 November 1948.*

206 (III). Number of sessions of regional economic commissions in 1949

The General Assembly,

Having examined resolution 174 (VII) adopted by the Economic and Social Council on 28 August 1948 relative to the calendar of conferences for 1949,

Recommends that the Council authorize the regional economic commissions to hold two sessions in 1949 if necessary.

*Hundred and sixty-first plenary meeting,
18 November 1948.*

207 (III). Distribution of membership in subsidiary organs of the Economic and Social Council

Whereas it would be equitable and highly beneficial if all Members of the United Nations were invited to co-operate on the functional commissions and other subsidiary bodies of the Economic and Social Council,

The General Assembly

Recommends the Economic and Social Council, in the election of Member States entitled to nominate members of functional commissions, and in elections and arrangements for elections of members of other subsidiary bodies, to take all Members of the United Nations into consideration, with due regard to an equitable geographical distribution, to the special contribution each of the Member States may bring to the work of the Council, and to their ability to take effective action in response to their election.

*Hundred and sixty-first plenary meeting,
18 November 1948.*

208 (III). Participation of Member States in the work of the Economic and Social Council

The General Assembly

Takes note of the interest shown by certain delegations in improving the work of the Eco-

nomique et social et la Commission préparatoire de l'Organisation internationale pour les réfugiés¹,

Approuve cet accord.

*Cent-soixante et unième séance plénière,
le 18 novembre 1948.*

206 (III). Nombre des sessions des commissions économiques régionales en 1949

L'Assemblée générale,

Après avoir examiné la résolution 174 (VII) adoptée par le Conseil économique et social le 28 août 1948 relativement au calendrier des conférences pour 1949,

Recommande au Conseil d'autoriser les commissions économiques régionales à tenir, s'il est nécessaire, deux sessions en 1949.

*Cent-soixante et unième séance plénière,
le 18 novembre 1948.*

207 (III). Répartition des sièges dans les organes subsidiaires du Conseil économique et social

Considérant qu'il serait équitable et de la plus grande utilité que tous les Membres des Nations Unies fussent appelés à participer aux travaux des commissions techniques et des autres organes subsidiaires du Conseil économique et social,

L'Assemblée générale

Recommande que le Conseil économique et social, pour l'élection des États Membres qualifiés pour désigner des représentants aux commissions techniques et pour les élections et dispositions à prendre en vue de l'élection des membres des autres organes subsidiaires, prenne en considération tous les États Membres de l'Organisation, en tenant compte à la fois d'une répartition géographique équitable, de la contribution particulière que chacun des États Membres peut apporter aux travaux du Conseil et de leur capacité à remplir de façon efficace les fonctions que leur confère cette élection.

*Cent-soixante et unième séance plénière,
le 18 novembre 1948.*

208 (III). Participation des États Membres aux travaux du Conseil économique et social

L'Assemblée générale

Prend acte du souci manifesté par certaines délégations d'améliorer le travail du Conseil

¹ See *Resolutions adopted by the Economic and Social Council during its seventh session*, page 54.

¹ Voir les *Résolutions adoptées par le Conseil économique et social pendant sa septième session*, page 54.